
 

 

Friluftsrådet Sydvestsjællands 1. bestyrelsesmøde d. 16. august 2021 kl. 18:00. 

Sted:  Hos Formand Arne Kristensen, Stendyssevej 17 4171 Glumsø 

Deltagere: Arne Kristensen, Jette Kruse, Susan Jørgensen, Gert Jørgensen, Rolf Lehrmann (sekretær) 

 

Dagsorden (referat anført med grønt): 

1. Valg af ordstyrer og fotografering 
Arne valgt som ordstyrer, bestyrelsen fotograferet 

 
Fra venstre: Arne Kristensen (formand), Gert Jørgensen (kommunekoordinator for Slagelse Kommune), Jette Kruse 
(kommunekoordinator for Sorø Kommune), Susan Jørgensen (kommunekoordinator for Næstved Kommune), Rolf Lehrmann 
(sekretær) 

2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 

3. Kommentarer til referat fra årsmødet 
Skal vi evt. rykke Torben Meldgaard for de lovede afklaringer? 
Vi afventer Torbens tilbagemelding: Referat godkendt. 

4. Gennemgang og udfyldelse af Ansvarsfordelingsskemaet 
Skema udfyldt. Sekretæren fremsender til sekretariatet 

5. Fastlæggelse af arbejdsgang for bestyrelsens arbejde 
a. Formål for afdelingen skal fastlægges. 

Friluftsrådet Bornholm har på deres hjemmeside angivet deres mål således: 
 forbedre faciliteter til friluftslivet 
 sikre at befolkningen har adgang til naturen 
 koble friluftsliv og turisme og naturformiling tættere sammen 
 udvikle en friluftsportal, hvor alle turforslag, offentlige og private friluftstilbud 

samles 
 samarbejde i Øresundsregionen 

 Vi tager de overordnede formål: 
 forbedre faciliteter til friluftslivet 
 sikre at befolkningen har adgang og kendskab til naturen 
 flere punkter tages evt. op løbende 

 



 
 

b. Håndtering af de mange henvendelser i WEB-mailen 
Hvem gør hvad? 
Rolf holder et kursus for dem, som ønsker det, så vi løbende kan håndtere indkomne 
mails. 

c. Håndtering af liste over ansøgte og tildelte udlodningsmidler 
Gør vi noget? Nej, vi føler ikke vi har nogen indflydelse. 

d. Hjemmesiden? 
Hvad ønsker vi skal med på hjemmesiden og på vores FB-side? 
Forslag fra sekretæren: 

i. Nyheder, som aftales på bestyrelsesmøderne 
ii. Bestyrelsens sammensætning 

iii. Referater fra bestyrelsesmøder 
iv. 1 side pr. temagruppe med formål, medlemmer og aktiviteter 
v. Alt andet fjernes 

Godkendt forslag 
e. Styr på lokale aktive. 

Formanden bør følge løbende op på hvad vores afdelingskonsulenter finder ud af 
omkring tilmelding til vores afdeling. Det er pt. helt uklart, hvad sekretariatet mener med 
deres side omkring tilmelding til det lokale Friluftsråd og hvem der er lokale 
medlemsforeninger. 
Tages op på formandsmøde/Regionskontaktmøde 
Bemærk at der er regionsmøde d. 12.-13. november i Faaborg 

f. Styr på Økonomien.  
Vores lokale afdelingskonsulent mener at der findes regler for den lokale økonomi, 
herunder for temagrupperne, dem skal vi have styr på og formidlet ud. 
Se modtagne dokument: ’ Økonomi for lokale friluftsråd’ 
Reglerne udsendes til tovholderne for temagrupperne. 

g. Regler for temagrupperne. 
Hvordan skal bestyrelsen fungere overfor disse? Pt. er der kun indkommet et enkelt 
bidrag til en formålsbeskrivelse for en enkelt temagruppe. 

i. Skal bestyrelsen godkende formålsbeskrivelserne? Bestyrelsen rykker 
temagrupperne for en beskrivelse og skal efterfølgende godkende og lægge på 
hjemmesiden. 

ii. Hvordan følger bestyrelsen op på aktiviteterne i temagrupperne og med hvilke 
terminer? Bestyrelsen indkalder temagrupperne 1-2 gange årligt for en status og 
koordinering. 

iii. Hvordan oprettes og nedlægges temagrupper? Oprettes efter henvendelse og 
godkendelse i bestyrelsen, og nedlægges efter samme regel. 

iv. Hvordan håndteres temagruppernes økonomi? Temagrupperne skal følge de 
udsendte regler. 

h. Regler for Kommunerepræsentanterne 
i. Skal vi have en side på hjemmesiden for hver Kommune? 

I første omgang oprettes der 1 samlet kommuneside, hvor repræsentanterne 
kommer med tekster og billeder. 

ii. Hvordan følger bestyrelsen op på aktiviteterne i de enkelte Kommuner, hvordan 
afrapporteres. Opfølgning på bestyrelsesmøderne 



iii. Hvordan kan man indsætte en ny kommunerepræsentant ved forfald. 
Tages op på årsmødet, at vi får udpeget en suppleant pr. kommune. 

6. Aktuelle kommunale sager 
a. Slagelse Kommune 

Ingen møder siden foråret. Pt. diskuteres skovrejsning. 
b. Sorø Kommune 

Intet nyt om Alstedstien men sagen dør dog ikke. 
c. Næstved Kommune 

Næste møde 2. september. Intet ræs ved Mogenstrup, Flyttet til Ydernæs. 
7. Temagrupperne 

a. Temagruppe om råstoffer. Tovholder for denne gruppe er Jørgen Petersen. 
Formålsbeskrivelse mangler 

b. Temagruppe omkring Tude Ådal. Tovholder for denne gruppe er Gert Jørgensen. 
Formålsbeskrivelse mangler 

c. Temagruppe omkring stier. Tovholder for denne gruppe er Claus Mikkelsen. 
Formålsbeskrivelse mangler 

d. Temagruppe omkring Naturnationalparker, Naturparker og Nationalparker. Tovholder for 
denne gruppe er Susan Jørgensen. 
Formålsbeskrivelse mangler 

e. Temagruppe omkring det blå område, dvs. søer, vandløb, kysten og Kystturismen. 
Tovholder for denne gruppe er Gert Schjönning 
Forslag til formålsbeskrivelse modtaget og godkendt af bestyrelsen d. 16/8-2021. 

f. Temagruppe omkring Kommunikation 
Det er uklart om gruppen er/skal oprettes som temagruppe eller som en specialfunktion 
under bestyrelsen. Ændres til en specialfunktion under bestyrelsen 
Hjemmesiden er under opbrud, og sekretæren har modtaget en foreløbig vejledning, som 
er blevet kommenteret. 

8. Aktuelle sager uden direkte ejer 
a. Fra centralt hold har FR skrevet til Kommunerne i anledning af tilmeldelse til 

konkurrencen omkring ’Danmarks Vildeste Kommune’, med udgangspunkt i Grønne 
Spirer og Grøn Skole. Alle vores kommuner er tilmeldt, 
Nogen som følger op på det? Vi følger alle op så vidt det er muligt. 

b. Bålhytte i Niløse.  
DN Sorø besigtigede spejdergrunden i Niløse og anbefalede naboerne at foreslå en anden 
placering af bålhytten, men gik ikke selv ind i sagen. FR er involveret via 
udlodníngsmidlerne, både med tilskud og afslag. 
Ingen bemærkninger. 

9. Orientering 
a. Orientering fra diverse fora, herunder sekretariatet, REKU etc. 

Der er indkaldt til møde i Roskilde d. 26. august. Gert Jørgensen deltager 
b. Generelle orienteringer fra andre foreninger og dagligdagen 

Intet at berette. 
10. Fastlæggelse af kommende møder 

6/10-2021, Gert Jørgensen forsøger at finde et sted, gerne med en besigtigelse et godt sted. 
6/12-2021, julemøde, hvor temagruppetovholderne deltager. 

11. Evt. 
a. Tak til Arne for et fint arrangement 

Glumsø, 16. august 2021 


